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Na sklonku loňského roku bylo zastupitelstvo obce osloveno paní Janou Dohnálkovou, zástupkyní věřících obce Dolní Nětčice, že
bude 120 let od dostavění naší kaple zasvěcené Navštívení Panny Marie. Požádala o drobné opravy kaple a přípravu slavnostní
mše. Zastupitelstvo si je vědomo této dominanty obce i historického a společenského významu. Zastupitelé jednali, přestože tato
akce nebyla v plánu ani v rozpočtu obce. Před námi se o naši kapli rovněž zástupci obce starali v každé době i režimu, aby byla
zachována pro další generace.  Zastupitelstvo má na tyto mimořádné situace vytvořenou rezervu. Proto mohlo rozhodnout        
o provedení celkové opravy interiéru a fasády kaple. Částka byla odhadnuta na téměř cca 600 000 Kč. Celková oprava byla
zahájena restaurováním lustru a věčného světla, oltáře včetně nástěnných maleb a obrazů křížové cesty. Následovala oprava
vnitřních omítek a vymalování. Celková oprava byla zakončena úpravou fasády a schodů. Byl pořízen nový nábytek a boční
lavice. 

Obecní úřad požádal o dotaci na opravu fasády. Přes veškerou snahu, kterou jsme žádosti věnovali, jsme pro velký zájem nebyli
vybráni. Zastupitelstvo rozhodlo financovat tuto opravu z rezervy na mimořádné události v rozpočtu obce. Vzpomněl bych jen
významné položky: restaurování lustru cca 93 000 Kč a věčného světla 12 000 Kč. Jen pro zajímavost lustr pochází ze
soběchlebského kostela. Tento lustr byl dán do naší kaple v roce 1968 výměnou za lustr, který pro soběchlebský kostel věnovali
občané Dolních Nětčic za předsedy MNV pana Josefa Dohnálka na památku záchrany 67 občanů naší obce, kteří měli být
postříleni 4. 5. 1945 jednotkou Vlasovců na sklonku 2. světové války. Darovaný lustr byl spolufinancován sbírkou občanů
Dolních Nětčic, na tehdejší dobu bylo občany vybráno 37 000 Kčs.  Bohužel lustr v kostele v Soběchlebích neodbornou
manipulací při čištění spadl a nedochval se. Jen z vyprávění pamětníků víme, že vážil cca 250 kg a byl dle dodaného návodu na
místě smontován občany naší obce, každý díl a dílek, byl zvlášť zabalen a očíslován. Na jaře 2023 se pokračovalo opravou
vnitřních omítek a malováním cca 50 000 Kč. Zajištění restaurování oltáře, nástěnných maleb, křížové cesty, včetně obrazů        
si vzala na starost paní Jana Dohnálková, za co jí patří dík. Tato část renovace byla provedena odborně za cca 50 000 Kč
akademickým malířem Janem Stratilem a uměleckým restaurátorem Janem Kozlem. Poslední oprava fasády byla provedena
před 20 ti lety, a tak bylo zřejmé, že musí dojít i na opravu fasády. Vybrána byla nabídka s nejnižší cenou, i tak to bylo cca        
289 000 Kč. 

Už když se nezadržitelně blížil den oslavy, bylo na kontrolním dnu zastupitelstva konstatováno, že máme krásně zrestaurovanou
kapli, ale v ní starý nábytek, který kazí celkový dojem. Rozhodnutí padlo na místě a rychle. Necháme vyrobit nový nábytek. Byl
osloven stolař pan Janča ze Lhoty a ten v šibeničním termínu požadovaný nábytek vyrobil včetně bočních lavic za cca 60 000 Kč
ke spokojenosti zastupitelů i našich věřících. Bylo provedeno a zaplaceno ještě spousta dalších drobností např.: 24 ti voltová
instalace osvětlení oltáře, zakoupení nových krajkových oltářních plachet, na které přispěli někteří naši občané.

Všechno naplánované se včas provedlo a můžeme slavit.
Oslava 120. výročí od první mše svaté v naší kapli proběhla důstojně 1. července 2023. Byla zahájena průvodem hasičů        
a pozvaných hostů v čele s církevními představiteli děkanem P. Mgr. Františkem Antonínem Dostálem, farářem v Hranicích        
a panem farářem Miroslavem Jáně ze soběchlebské farnosti. Hasiči nesli prapor obce a ČR. V záhorských krojích šly paní Eva
Dohnálková a paní Naďa Tomková. Do kroku nám hrála hudba.  V zrekonstruované kapli byla sloužena první mše svatá a zpěv
byl doprovázen varhaníkem panem Antonínem Zdráhalou a živou hudbou. Po mši se celý průvod vydal položit věnec k pomníku
padlých. Zde byla zahrána státní hymna a všichni přítomní se pomodlili za padlé spoluobčany.

Následovalo sousedské posezení na výletišti u hasičského domu. Přichystán bych dančí guláš, koláče a další bohaté
občerstvení.

Na tomto místě bych rád všem jednotlivců i firmám poděkoval za práci, kterou provedli při opravách naší kapličky a tím přispěli        
k obnově kaple pro důstojné zachování této dominanty naší obce dalším generacím. Jen pro pořádek ještě nebyli zmíněni, malíř
David Nesvadba z Horních Nětčic, stavitel Stanislav Sehnal oprava fasády, elektrikář pan Jemelík a další. Jim také patří
poděkování.
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Zuzana Králová

UKONČENÍ PRÁZDNIN

V sobotu 26.8. začínal pochmurný deštivý den a na hřišti vrcholily přípravy na Ukončení prázdnin. Nafukovaly se skákací hrady,
stavěly stany pro návštěvníky a nebe tmavlo čím dál víc. Prohnala se bouře. Naštěstí se na nás nakonec slunce usmálo a od 14
hod, kdy začínal program, už bylo krásné letní počasí.

Zahajovalo se animačním programem pro děti - Cesta kolem světa. Následovalo akrobatické vystoupení s žonglérským
workshopem, kde si všichni návštěvníci mohli vyzkoušet nový pohybový zážitek pomocí různých netradičních pomůcek.       
O poslední událost tohoto dne se postarali hasiči ze Lhoty, kteří obšťastnili  všechny děti ohromnou pěnovou smrští a rodiče
obavou, zda z té pěny své děti někdy dostanou.

Celý den se nakonec vydařil. Všichni se bavili, užívali si společné chvíle a vychvalovali domácí hamburgery, které se staly hitem
letošního roku. Snad se budeme mít celý rok, tak báječně jako dnes.

starosta obce

Poděkování patří i všem našim občanům, hasičům, zastupitelům, a především ženám pod vedením paní Jany Dohnálkové za
provedené přípravy, úklid, napečení koláčků a další práce pro zdárný průběh společenské události v naší obci. Velké poděkování
patří všem duchovním zástupcům církve za účast na slavnosti a sloužení mše svaté. 

František Lacina

UDÁLOSTI V HORNÍCH NĚTČICÍCH
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Zuzana Králová

TURNAJ V ČLOVĚČE NEZLOB SE!

Poslední zářijový den byl deštivý, ale v Horních Nětčicích nám to vůbec nevadilo. Všichni jsme se ukryli do našeho Kulturního
domu a změřili síly ve hře Člověče nezlob se! Celý sál naplnila spousta emocí, těch plných nadšení, ale i zklamání. Napětí
neprožívali jen samotní hráči, ale i jejich fanoušci, co za nimi stáli.

Hry probíhaly ve třech kategoriích- děti do 10 let, 11-30 let, 30 let a víc. Vítězi se stali ti nejlepší a nejvytrvalejší- Martin Jaroš,
Matyáš Růžička a Marie Panáková. Ti se následně střetli ve vzájemném souboji, kde poměřili své síly. Celkovým vítězem se
nakonec stal hráč prostřední kategorie -Matyáš Růžička. Všem moc děkujeme za účast a za rok nás čekají nové výzvy a nové
souboje.

HRADČANY
ZÁJEZD NA SVATÝ HOSTÝN

V neděli 27. srpna 2023 se naše organizace po roce znovu vydala s autobusem na Svatý Hostýn. Pro malý zájem a oprava
silnice, parkoviště u baziliky a okolí, jsme zájezd vynechali. Zato letos se autobus naplnil a mohli jsme vyrazit na toto posvátné
místo.
Počasí nám přálo a návštěvníci se rozešli podle svých zájmů do Baziliky, k rozhledně, nebo ke stánkům, které nabízela něco       
k jídlu, upomínkové předměty a hlavně oplatky z Hostýna.
Při procházce si člověk uvědomil, kolik památek je opravených. Zaujala nás plačící Panna Maria, která se nachází v zadní kapli
po levé straně Baziliky. O této sedící Panně Marii jsem se dočetla v Hostýnských listech, kde p. Vladimír Kelner napsal článek,
který mě zaujal:

Nejsem patrně sám, koho v dětství zaujaly blesky vycházející z Ježíškových rukou hostýnské Madony. A pak zvláštní socha sedící
Panny Marie s tváří v dlaních umístěná v nenápadné kapli v severním ambitu nalevo od basiliky. Díky Svatému Hostýnu jsem se
tak poprvé začal dovídat o vzdálené La Salettě v jihovýchodní Francii, kde se 19. září 1846 dvěma mladým pastýřům,
jedenáctiletému Maximu Giraudovi a patnáctileté Mélanii Calvatové, zjevila plačící Panna Maria. Spatřili „krásnou dámu“       
v zářivém světle, která vzbuzovala dojem velkého smutku. Měla totiž lokty položené na kolenou a tvář si zakrývala dlaněmi. Dle
pozdějšího sdělení byla oděna do prostého šatu místních žen, v šátku, s dlouhým šálem přes ramena, který byl dekorován
růžemi. Z růží měla na hlavě věneček a růžemi byly také ozdobeny její boty. Nad hlavou jí zářilo světlo jako záblesky lesknoucího
se drahokamu. Při okraji šálu měla zavěšený plochý řetěz a z menšího řetízku kolem krku jí visel velký kříž s kladivem a kleštěmi.
I z kříže vyzařovalo světlo. Čiňte pokání. Podobně jako v případě jiných církví uznaných zjevení i zde Panna Maria vybízela       
k pokání a děti to všem měly oznámit.

Skutečnosti byla předpověď konečného vítězství dobra. . Již záhy tam také došlo k prvním zázračným uzdravením a na místě
zjevení byla v r. 1879 postavena velkolepá basilika Notre Dame de la Salette vybudovaná v novorománském stylu a do ní
umístěna zmíněná socha Panny Marie. Dodnes tam putují statisíce poutníků z celého světa. Poselství z La Salette má totiž
nadčasovou platnost. Socha na Svatém Hostýně Hostýnská socha byla zhotovena jako věrná kopie z masivního dřeva. Udivující
je fakt, že na rozdíl od jiných soch není uvnitř dlabaná, a je proto mimořádně těžká. V předcovidové době prošla po dlouhých
desetiletích ozdravnou kůrou. Dřevo sochy bylo nejprve ošetřeno proti dřevokaznému hmyzu, podobně i dřevěný podstavec.
Následný sondážní průzkum prokázal, že pod stávající (a ne příliš kvalitní) barevnou úpravou se skrývají ještě dvě starší vrstvy.
Po odkryvu je tedy dnes prezentována původní barevnost. Zlacená místa byla při opravách v minulosti nevhodně přetřena       
z tmavlým bronzem. Po jeho odstranění bylo původní zlato vyčištěno a na více poškozených místech doplněno novým plátkovým
zlatem. Růžím kolem hlavy a na šálu se vrátila původní kombinace: červená a zlatá. Nejvíce se však proměnil sokl se zlaceným
nápisem, u kterého pod stávajícím olejovým nátěrem bylo zjištěno původní trojbarevné mramorování se zlacením. Oprava byla
financována výhradně z darů šlechetných poutníků. Je zvláštní, že tato působivá hostýnská socha se neobjevuje v žádných
tištěných průvodcích ani nefiguruje v popisech hostýnských pamětihodností. Neznáme ani její původ. Nic nám ale nebrání,
abychom při návštěvě basiliky vstoupili i do nově opravené kaple, kde je socha umístěna. Možná budeme překvapeni tichem,
které zde panuje a přímo vybízí k modlitbě. Panno Marie La Salettská, oroduj za nás! P. Vladimír Kelnar

Tomčíková Hana
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Nejdříve jsme zaparkovali auta u " Lesního penzionu Bunč" a kdo nás zná, jistě si domyslí, že jsme ho
nemohli minout bez povšimnutí. A tak krátké posezení u ranní kávy a kdo to nestihl doma, tak i posnídal.
Posíleni a v dobré náladě jsme vyrazili, po červené, k rozhledně Brdo. Za mírný poplatek jsme vyšli po
dřevěných schodech až na vršek abychom mohli pozorovat krásu Chřibů.

TURISTICKÝ VÝLET DO CHŘIBSKÉ VRCHOVINY

Neděle 16. července 2023 byla ve znamení žhavého sluníčka a předpověď počasí hlásila tropické teploty,
což se později, během odpoledne, potvrdilo. Ovšem výlet do chřibského pohoří byl již naplánovaný a už jsme
se na to všichni těšili, tak jsme jeli.
 
Spoléhali jsme se na cestičky ve stínu listnatých stromů, kterými jsou Chřiby zalesněné. Přírodní park Chřiby
zasahuje do tří okresů, Uherské Hradiště, Zlín a Kroměříž. Nejvyšší vrchol je Brdo s výškou 587m n.m. kde
stojí kamenná rozhledna z roku 2004 která nahradila původní rozhlednu dřevěnou. Brdo byl náš první
turistický bod, který jsme chtěli prozkoumat. 

Po krátké debatě nad fotografiemi a mapami okolí naše boty zase
šlapaly schody dolů na pevnou zem. Chvilka na tamním posezení                         
a rozprava s přáteli a zase šlápoty. Tentokrát jsme měli namířeno                        
k hradu Buchlov. Trasa, dle předpokladu, byla většinou ve stínu stromů
ovšem poslední 2km byly, na žhavém slunci a asfaltu, opravdu úmorné.
Zvládli jsme to všichni, ale do Buchlovic, které byly naším původním
cílem, už jsme nešli.

Dali jsme přednost výborné zmrzlině , dobrému jídlu a pití. Jen řidiče musel obětavý Pepa zavést i s klíčky pro svá auta.        
A tak to bylo, jako vždy super!! 

Jana Kolibová

Klvaňová Zdeňka

OKRESNÍ SETKÁNÍ ZDRAVOTNĚ POSTIŽENÝCH PŘEROV

V sobotu 2.září 2023  se v areálu hradčanského výletiště konal 35.ročník zdravotně
postižených pod záštitou Alfa handicap Přerov. Toto setkání se  již po devátý rok koná                    
v Hradčanech. O občerstvení se již tradičně postarali místní zahrádkáři. Guláš, bůček, koláčky
i zákusky všem chutnaly. Před desátou hodinou se začali sjíždět první návštěvníci. Za velmi
pěkného počasí začal  pestrý kulturní program i s tombolou. K poslechu i tanci hrála skupina
Kornet. Všichni účastníci setkání byli velmi spokojeni a už teď se těší na další.

Marie Galetová, starostka obce Hradčany

ZAHÁJENÍ ŠKOLNÍHO ROKU V ZÁKLADNÍ ŠKOLE V PAVLOVICÍCH U PŘEROVA

V pondělí 4. září se konalo slavnostní zahájení školního roku 2023-2024 v základní
škole v Pavlovicích. Děti po prázdninách za přítomnosti starostů z okolních vesnic
přivítal ředitel školy Mgr. Jaroslav Mrázek a také pan starosta Pavlovic                            
Mgr. Jaromír Školoudík, Ph.D. Každý z 16 prvňáčků při slavnostním nastoupení
dostal jako svého patrona žáka z řad deváťáků. Bylo velmi milé vidět spolu ty
nejmenší, kteří ještě netuší, co všechno je ve škole čeká a ty, kteří školu na konci
roku opustí. V kulturním domě se k pavlovickým školákům přidali i 4 naši prvňáčci       
z Hradčan. V letošním roce do školy nastoupilo 128 dětí, z toho 19 dětí dojíždí                 
z Hradčan. Vedení obce všem prvňáčkům i ostatním žákům z obce přeje šťastný
začátek školy. Ať se jim ve škole líbí, prožijí spoustu hezkých chvil, poznají nové
kamarády a naučí se vše potřebné do života.
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Jančková Jana

VÝSTAVA OVOCE A ZELENINY 16. - 17. 9. 2023 V HRADČANECH

Dlouhotrvající studené jaro a horké léto vystřídaly prudké lijáky s kroupami, to vše postihlo
zahrádkáře v našem okolí. A tak jsme váhali, zda uspořádat tradiční výstavu ovoce a zeleniny. Všichni
nám tvrdili ,, já nic nemám, nic se neurodilo", přesto jsme se rozhodli výstavu uspořádat. Bylo to až
překvapivé, co se lidem podařilo vypěstovat. Vše nebylo, jak si představovali, ale přesto přinesli vše,
co se urodilo, a nebylo toho málo! V každé soutěžní kategorii se našel ,, gigant" . Brambor 518g                  
od pana Vladimíra Rašky z Tučína, česnek o váze 154g od Romana Otáhala ze Šišmy a manželé
Hana a Ota Sloukovi z Hradčan vyhráli s cibulí o váze 362g. Ještě jednou gratulujeme a děkujeme.
 
Musíme poděkovat všem 20 vystavovatelům, kteří nás stále podporují a bez nich by se tato úžasná
akce nemohla konat. Na výstavě bylo k vidění nepřeberné množství všelijaké zeleniny a ovoce,                    
ale i květin, které v letošním podzimu vykvetly. Jen jablek bylo přece jen méně, než v minulých letech.
Bohužel jedna vystavovatelka nám bude už navždy chybět, a to Maruška Klvaňová. Letos byl její stůl
místo výpěstků naplněn tichou vzpomínkou.

Naši výstavu také zpestřila přehlídka váz z české keramiky, kterou nám zapůjčila paní Jeanette
Navrátilová z Přerova.
Letos si návštěvníci výstavy, kterých bylo 220, mohli zakoupit nejen chryzantémy, vřesy, drátovce             
a macešky od p. Bouchala z Radvanic, ale i podzimní věnce, svícínky a trvalky od mladé pěstitelky
slečny Haluzíkové z Pavlovic. V jednom z prodejních stánků nabízela p. Irena Hradilíková bylinné
sirupy.

Návštěvníci si pochvalovali nejen námi naaranžovanou výstavu, ale i možnost si něco zakoupit,
občerstvit se, pohovořit a posedět s přáteli. Děti jako vždy obsadily tombolu.

Znovu se nám potvrdilo, že i přes nepřízeň počasí má smysl tuto výstavu každý rok uspořádat. Je to
zřejmé i z naší kroniky, kde nám návštěvníci děkují za příjemný zážitek a my jsme vděčni VÁM, kteří
jste se na něm podíleli.

Marie Galetová, starostka obce Hradčany

ZÁJEZD SENIORŮ

Ve čtvrtek 21. září uspořádala obec u příležitosti Dne seniorů pro své občany zájezd. Počasí bylo
hned od brzkého rána jako na objednávku. Cestou z Hradčan jsme ještě přibrali pár cestujících                
z okolních vesnic, aby byl autobus naplněný. A pak už naše cesta z Hradčan vedla přímo do
centra Prostějova. V Prostějově nás už očekával velmi příjemný průvodce pan Hampl a naše
exkurze v Palírně U zeleného stromu mohla začít. Součástí byla i ochutnávka zde vyráběných
lihovin a likérů. A na závěr pak nákup v podnikové prodejně. Poté nás čekala cesta do nedalekého
Hluchova, kde jsme měli v restauraci „Na Sépce“ objednaný oběd. Obsluha byla rychlá a
příjemná, podle ohlasů všem chutnalo. A pak už to bylo jen kousíček do hlavního cíle zájezdu. 

V Čechách pod Kosířem nás nejdříve čekala prohlídka v muzeu kočárů. Objekt je po velmi zdařilé
rekonstrukci. Při prohlídce nás provázel přímo ředitel muzea pan Václav Obr a z každého jeho
slova bylo cítit, jak moc velký je nadšenec. Kolik elánu, času i fyzické práce kočárům věnuje. Na
exponátech bylo vidět, jak se snoubil řemeslný um našich předků s duchem, kterého vdechli do
každého kočáru. Prohlédnout jsme si mohli nádherné kočáry, které sloužily člověku                                     
v nejradostnějších chvílích života, ale i takové, které se vybíraly na poslední cestu. Po krásné
prohlídce uvítali někteří možnost občerstvení v nedalekém informačním centru. Jiní si prohlédli
multifunkční dům, kde se centrum nacházelo. Když jsme cíl zájezdu seniorů vybírali, vůbec jsme
netušili, že právě Čechy pod Kosířem se stanou Vesnicí roku 2023 pro Olomoucký kraj. A právě při
gratulaci panu starostovi, nám byla tato možnost prohlídky nabídnuta. Po krátké přestávce nás
čekal poslední cíl našeho zájezdu, a to prohlídka zámku. Zámek je obklopený anglickým parkem     
o rozloze 21,5 hektaru a patřil šlechtickému roku Silva Tarouca. Přítelem této hraběcí rodiny byl
slavný český malíř Josef Mánes. Ten Čechy pod Kosířem pravidelně navštěvoval a v letech 1849-
1870 zde i tvořil. V zámku se nachází největší sbírka jeho obrazů v ČR prezentovaná veřejnosti.
Příjemné počasí je alfou omegou každé akce, ale jsme si jisti, že se vydařil i samotný zájezd                     
a líbila se i navštívená místa letošního zájezdu pro seniory. Všichni účastníci zájezdu si skvěle
užili společný den a měli čas si i popovídat.
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 Ladislav Sigmund

SPORTOVNÍ DEN SENIORŮ

Sobotní odpoledne 9. září 2023 patřilo hradčanské výletiště seniorům. Hra v petánku dvojic byla ještě doplněna o šipkovanou        
a hod kroužky na cíl. V závěru akce se vylosovala i hodnotná tombola. A protože počasí přálo, bufet s koláčky a výborným
cukrovím, které napekla Fanynka Stoklásková chutnal, tak se docela dlouho posedělo. Spokojení účastníci se rozcházeli až        
v podvečer. Turnaje v petánku se zúčastnilo celkem 17 dvojic. Dřevohostice nasadily 4 dvoučlenné družstva, Radslavice        
3, Hradčany 2 + 1 zahrádkáři, Rouské/Všechovice 2, Tučín 2, Přerov 2 a Šišma 1 družstvo.

Soutěží v šipkované a v hodu kroužky na cíl se mohl zúčastnit každý příchozí. A jaké byly výsledky?

Petánk dvojic:
1. Zdeňka Klvaňová/Josef Tomčík (ČZS Hradčany)
2. Eva a Jaroslav Hostáškovi ( KAS Radslavice)
3. Hana a Zdeněk Pavlíčkovi (KS Tučín)
4. Dobroslava a Vladimír Raškovi (KS Tučín)
5. Zdenka Nucová/Ladislav Foukal (KS Dřevohostice)
6. Pavla Karásková/Jana Skříčková (KS Dřevohostice)

Šipky na terč - muži:
1. Vladimír Raška (KS Tučín)
2. Jaroslav Hostášek (KAS Radslavice)
3. Ladislav Foukal (KS Hradčany)

Šipky na terč – ženy:
1. Marie Hudečková (VÚ3V Přerov)
2. Eva Hostášková (KAS Radslavice)
3. Dagmar Schiesselová (VÚ3V Přerov)

Závěrem je potřeba poděkovat všem organizátorům a těm, kteří pomohli. Byli to Yvetka Kadlčíková u vedení a sčítání petánku,
Irena Svozilová u šipek a kroužků, starostka Marie Galetová u tomboly a nákupů, Jana Nevtípilová u bufetu, Robert Zuzaník        
u výčepu, Fanynka Stoklásková u pečení vynikajícího cukroví a Tomáš Zmeškal s Laďou Sigmundem u zřízení drah, moderování,
zvuku a všeho ostatního.

Ještě upozornění, že další významnou akcí bude Vánoční výstava v sále obecního úřadu ve dnech 18.-19. listopadu 2023. 

LHOTA

Má-li vše klapnout na jedničku, nezapomeňte se u nás přihlásit do 20.listopadu.

ADVENT MÁME NA DOHLED

Byť je podzim teprve na počátku, je tak akorát čas začít s přípravou adventní
výstavy. Tato se ve Lhotě uskuteční ve dnech 25.-26.listopadu a už nyní se na
ni všichni těšíme. A abyste se z ní mohli těšit i Vy ostatní, chtěla bych touto
cestou oslovit všechny šikovné lidi, kterým není kreativita cizí a mají chuť se
podělit o výsledky své práce, aby se nám ozvali. U nás budete mít možnost své
výrobky vystavit, potěšit oko i srdéčko návštěvníků a třeba i něco prodat.
Kontakty na nás jsou: Jana Skopalová 734764716, Lenka Hubáčková 776 014
934, podatelna@lhotaulipnika.cz.

A tak 2. září odpoledne sportovní areál doslova ožil dětskými postavičkami, které pobíhaly sem a tam a plnými doušky si užívaly
připravené atrakce. Z grilu voněly makrely a v alobalu se připravoval Pepin, tedy hermelín. Jak místní hasiči slíbili, tak udělali        
a pěny bylo až nad hlavy všech dětí 😁 . Ty se pak v pondělí 4. září rozutekly do škol a školek. Prázdniny skončily a ikdyž nám
sluníčko stále hřálo, známky podzimu byly zde.

 OD KONCE LÉTA AŽ K PODZIMNÍM SVATOVÁCLAVSKÝM HODŮM VE LHOTĚ 

 Přehoupnutí prázdnin do jejich druhé poloviny byl jasným signálem pro zastupitele obce Lhota zapřemýšlet nad programem
akce pro děti i dospěláky v rámci ukončení prázdnin.

Plán zněl brzy takto: připravit Lhotské hry v netradičních disciplínách o šesti stanovištích, objednat bodyzorbing a šlapací káry,
postavit balónkový koutek pro nejmenší prťata, vybavit tvořivou dílničku, sehnat lidi ke grilu i do stánku a můžeme začít.  „Máme
přichystat i pěnu?“ doptávali se lhotští hasiči starostky. „Jasně, tu děti budou na závěr odpoledne čekat!“ dodala bez zaváhání. 
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Tu a tam jsme už mohli zahlédnout pohupujícího se draka na obloze, houfy vlaštovek mířících někam za teplem a lesy hrající
všemi barvami jako na paletě od malíře. To je září!  Měsíc kdy přeci bývají u nás ve Lhotě hody na sv. Václava! A chcete vědět,
jaké že byly?? 

Tak to já vám všem ráda povím! Už ve čtvrtek na státní svátek otec Miroslav mši krásnou u kaple v 17h  sloužil a na závěr        
i Svatováclavský chorál zazněl. Dál v sobotu I. ročník Gulášofestu proběhl a guláš „My z konce světa“ kuchařů Davida Kulhánka
a Mirka Plašila zvítězil.

Od osmé večerní z kulturáku už hudba od Axelu zněla do daleka. Dovádějících, ploužících, trsajících a někdy i padajících se na
parketu vystřídalo mnoho. Na mou duši já tam byla a musím vás informovat, že se nikdo nepopral, nic se nerozbilo a dokonce
ani nepoblilo. Kolem půlnoci vylosovaní šťastlivci převzali od pořadatelů ceny a s poslední písničkou po druhé ranní se mnohým
spěchat domů ještě nechtělo. 

Ještě, že v neděli bohoslužba u kapličky začínala až o půl jedenácté, že? Hospodyňky tak nasmažit řízky stačily a chlapi se do
gala vhodili. A už se štrádovalo dědinou  poslechnout si slovo boží a sv. Václava tak uctít. 
 Od kaple rovnou do hospůdky to táhne a děti zase ke kolotočům, ještě rychle pojíst sváteční oběd a šup zpátky na hřiště, neboť
od 14.00 už Tučeňáci vyhrávali. 

Fotbalisté Lhoty a Rychlova klání nesnadné vedli. Příště už to kluci lhotští svedou určitě lépe, teď však ještě unést prohru musí.
Retro věcí fůra vystavená na sále OÚ od paní Yvety Moštěkové k vidění byla, až slza do oka mi vjela při vzpomínkách na své
dětství.

Moderní gymnastky, kolotoč, dva skákací hrady, grilované makrely, pohodu i teplo v zádech, to vše se dalo zažít kde jinde než na
Svatováclavských hodech ve Lhotě!!                                                                            

Jana Kolodinová

PAVLOVICE U PŘEROVA
Začátek školního roku v naší obci přinesl něco, co jistě neuniklo pozornosti všem občanům i lidem projíždějící naší obcí        
- kompletní rekonstrukci a nové označení všech autobusových zastávek. Jednou z těch, které prošly největšími změnami, je
zastávka Rozcestí (soběchlebská zastávka). Naše úsilí spočívalo v návratu této zastávky do její původní "malované" podoby,        
a to s využitím inovativní technologie vertikálního tisku s UV inkoustem. Tato technologie byla aplikována jak pro tisk obrázků,
tak pro označení samotných zastávek.

Dolní zastávka na "okružní" trase nezůstala stranou změn. Jedním z nejpozoruhodnějších prvků jsou designové ozdoby na
zastávkách, které jsou nyní laděny do stylu jednotlivých ročních období. Chceme tímto poděkovat Základní škole a Mateřské
škole Pavlovice u Přerova za jejich významný příspěvek k této rekonstrukci. Společně s obcí jsme se pokusili vytvořit pohodlnější
a estetičtější prostředí pro všechny naše občany a cestující, a jsme rádi, že jsme toho dosáhli.

Tereza Sedláčková



8

NADCHÁZEJÍCÍ AKCE V ROCE

Během léta se v obci rozvinul bohatý kulturní život. Chceme tímto poděkovat všem spolkům, škole, mateřské škole a občanům
za jejich úsilí, díky němuž se nám společně daří udržovat velmi vysokou úroveň kulturních, sportovních a vzdělávacích aktivit.
Vždycky v tomto období dosáhne obec vrcholu s Hodovými oslavami a začátkem školního roku.

A co akce nadcházející?

Jako první nás čeká "Masarykova Vatra 2023", jedná se o tradiční událost, kterou srdečně zveme k účasti ve spolupráci s obcí
Sušice u Přerova. Tato akce zahrnuje slavnostní zapálení vatrových ohňů u lípy na Přísahanci, a to v pátek 27. října 2023 od
17:00 hodin. Přijďte a zapojte se do této krásné tradice!

V nadcházejícím víkendu, konkrétně v sobotu 28. října 2023, na nás čekají hned dvě zajímavé události:

"Halloweenké posezení na hřišti," pořádané TJ Sokol Pavlovice u Přerova, slibuje skvělou atmosféru a dobré jídlo. Akce se
uskuteční od 14:00 hodin u fotbalového hřiště a můžete se těšit na lahodné speciality, jako je maso z kotle, langoše a hranolky.
Samozřejmě si také budete moci dopřát osvěžující pivo a hřejivý svařák. Přijďte s námi oslavit Halloween! Následně můžete
pokračovat na "Lampionový průvod s Kaštankem" od 17:30 hodin. Přijďte a buďte součástí této krásné tradice!

Na začátku listopadu nás čeká Tradiční listopadové ZÁHORSKÉ ODPOLEDNE S ... 2023. Tato akce se bude konat v pohodlí
našeho kulturního domu v Pavlovicích u Přerova.

NEJLEPŠÍ VENKOVSKÝ KNIHOVNÍK ZA ROK 2023 - 3. MÍSTO!

V úterý 10. října 2023 proběhlo v Červeném kostele význačné události - slavnostní předání ocenění pro Nejlepšího venkovského
knihovníka Olomouckého kraje za rok 2023. Tato událost byla vrcholem již sedmého ročníku soutěže, kterou pořádala Vědecká
knihovna v Olomouci ve spolupráci s Olomouckým krajem.

Hlavním cílem tohoto ocenění bylo ocenit a poděkovat aktivním knihovníkům působícím v obcích venkovského charakteru za
jejich vynikající práci a obětavost. Tato událost také znamenala vyjádření podpory a uznání těmto pracovníkům na úrovni
Olomouckého kraje.

Na této slavnostní události bylo také oznámeno, že třetí místo v letošní soutěži získali knihovníci z Obecní knihovny Pavlovice        
u Přerova, a to Mgr. Marie Henslová a Bc. Marek Hensl.

Tereza Sedláčková
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Na začátku října začíná v CPR Ráj spousta kurzů, na některých najdete ještě poslední volná místa. Kurz efektivního rodičovství        
- pro rodiče možnost rozvíjet své rodičovské dovednosti a zjistit, jak lépe porozumět svým dětem a jak řešit vznikající situace
respektujícím způsobem. Kurz Manželské večery - 8 večerů, každý z nich má předem známé téma a společný čas pro manžele        
i partnery - skvělý čas, jak utužit vztah a vzájemnou lásku. Dále kroužek pro dětí od 9 let - Polytechnika pro praktický život.
Tvořivá dílna pro děti - každé pondělí pro děti od 3 let - malování, vyrábění, tvoření, různá témata i techniky a zahájíme také        
8 týdenní kurz Keramika pro děti od 6 let. Kompletní nabídku našich programů i s přihláškami naleznete na našem webu
www.raj-pavlovice.cz.

Nově je součástí nabídky Centra pro rodinu Ráj i ŽIVOTNÍ KOUČINK a DOPROVÁZENÍ
MANŽELŮ KOUČOVÁNÍM. Životní koučink je vhodný pro všechny, kdo se chtějí ve svém životě 
posunout dál nebo ho trápí vztahy v rodině. Také je vhodný prostředek k řešení situace, kdy
začne práce až moc zasahovat do osobního života nebo je třeba rozproudit lásku v manželství
nebo vyjít ze tmy krize. Pokud Vás zajímá více, srolujte na hlavní straně našeho webu níže pod
nabídku akcí a přečtěte si o tomto programu víc.

Přijďte pobýt v bezpečném prostředí žen, které se chtějí zastavit v běhu všedních dní, aby se stávaly samy sebou. Sdílecí        
a podpůrnou skupinu žen provází Hana Školoudová. Téma: Co mi sílu bere a co mi sílu dává.

Za Centrum pro rodinu Ráj Martina Dlouhá

O víkendu 11. - 12. listopadu bude Centrum pro rodinu Ráj v kulturním domě v Pavlovicích        
u Přerova pořádat Festival IQ play  - putovní hravou výstavu, na které jsou k vidění, ale hlavně        
k vyzkoušení hry a hračky edukativního charakteru, smyslové hračky a logické hry, stavebnice        
a Montessori pomůcky. Nechybí ani koutek pro nejmenší děti. Obec Pavlovice u Přerova na tuto
výstavu poskytne kulturní dům, který se promění v jednu velkou hernu, která bude rozdělená do
několika zón podle druhu her. Zóna logických her bude zahrnovat i společenské deskové hry        
a jejich zvětšeniny i "smart hry" pro jednoho hráče. Stavebnicová zóna bude plná stavebnic        
z nejrůznějších materiálů, i méně známých stavebnic. Baby zónu pak budou tvořit smyslové
hračky, obří stavebnice, logické skládačky a Montessori pomůcky. Vstupenky si bude možné 
zakoupit  v předprodeji přes naše webové stránky i na místě v době
konání události.

V následujícím víkendu (17. - 19. listopadu) nás čeká už šestnáctý
ročník Předvánočního jarmarku, který opět proběhne v našem
útulném kulturním domě. Na tomto jarmarku se můžete nechat
unést vánoční inspirací a zakoupit si různé výrobky, jako jsou
suché vazby, medové perníky  a vánoční doplňky, abyste si mohli
doma vytvořit vánoční atmosféru. Kromě toho se můžete těšit na
bohaté občerstvení, jako jsou chutné bramboráky a hřejivý punč.

Tereza Sedláčková
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ŠIŠEMSKÝ KRTIČÁK 13. ROČNÍK

V únoru 2023 došlo rozsáhlému zemětřesení v Turecku a Sýrii. Na místě zasahovali hasiči ze 75. zemí celého světa a mezi nimi i
česká jednotka USAR. To bylo hlavním tématem, a především tajnou disciplínou letošního již 13. ročníku vždy originálního
Šišemského krtičáku. Cílem této disciplíny bylo vyprostit zraněnou osobu z trosek domu zasaženého zemětřesením a donést ji        
k záchrannému vrtulníku. K tomu bylo zapotřebí vypnout elektrický proud, uzavřít přívod vody  a plynu, zabezpečit vchod proti
závalu a vynést z domu vše, co bránilo záchraně. Napínavou disciplínu suverénně ovládli hasiči z Radslavic, kteří šli po ne zcela
vydařeném požárním útoku do rozstřelu se sousedy z Pavlovic u Přerova. Tam už ale nezaváhali a zaslouženě vyhráli celou
soutěž před zmíněnými hasiči z Pavlovic a třetími Šišemáky. Krásnou vsuvkoU v programu byl první požární útok nových
mladých hasičů ze Šišmy, kteří za svůj výkon sklidili nejen velký potlesk, ale zároveň získali svůj první pohár do sbírky. Celou
akci provázelo krásné až horké počasí, kdy bylo třeba se pravidelně chladit u stánku s pivem, nebo limonádou. Celý areál pak
provoněly žebra z udírny a makrely z roštu. Všem pořadatelům velmi děkujeme za vydařenou akci.

SDH Šišma

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ V ŠIŠMĚ

Dne 3.6.2023 se u nás uskutečnilo slavnostní Vítání občánků. S radostí můžeme říci, že jsme v naší malé,
ovšem krásné obci mohli uvítat celkem 11 dětí, z toho 6 děvčátek a 5 chlapečků. Po slavnostním zahájení      
a projevu pana starosty byly předány dětem dárky, maminky byly obdarovány květinami a přítomní hosté
mohli společně usednout ke stolu na malé pohoštění. V tento slavnostní den dorazil i pan fotograf, který
pořídil řadu snímků, jenž budou hostům připomínat tento pro ně tak výjimečný den. Do budoucna budeme
doufat a těšit se, že našich malých občánků bude přibývat. 

MŠE SVATÁ A ŽEHNÁNÍ SV. J. NEPOMUCKÉHO V ŠIŠMĚ

Když pojedete obcí Šišma tak přesně v jejím středu uvidíte zvonici, která je společně se sálem kulturního
domu, hospodou a obecním úřadem dominantou obce. Po dlouhé době, opět zahlédnete ve výklenku naší
zvonice sošku sv. Jana Nepomuckého, která je pořízena díky iniciativě zastupitelů obce. Dne 14.5.2023
byla u naší zvonice sloužena mše Svatá, a u této příležitosti se také požehnalo sošce sv. Jana
Nepomuckého. Za odsloužení této mše děkujeme Římskokatolické farnosti Pavlovice u Přerova a jejímu
duchovnímu P. Mgr. Zdeňkovi Mlčochovi.

OÚ Šišma

ŠIŠMA

DĚTSKÝ DEN ŠIŠMA
Poslední srpnový víkend jsme pro naše malé kamarády ze Šišmy a okoli, připravili jako
každý rok rozloučení s prázninami. Na hřišti na děti čekalo malování na obličej,
nafouknutý skákací hrad a klouzačka v jednom v podobě hasičského auta, spousta her a
úkolů a samozřejmě zasloužené odměny v podobě kokin a pár drobností pro každého,
kdo za námi do Šišmy zavítal soutěžit. Počasí bylo krásné, a tak se mohla uskutečnit                   
i slíbená a všemi asi nejvíc očekávaná pěnová koupel.

KÁCENÍ MÁJE ŠIŠMA
Závěr květnového měsíce již tradičně patří kácení máje v Šišmě. Letos k nám dorazilo 
přes 300 návštěvníků. Pestrobarevný máj v dopoledních hodinách nazdobily naše děti             
a během odpoledního programu jej místní přeborníci zkáceli. Odpolední program
zahrnoval i návštěvu železného Zekona, který upoutal pozornost svou silou nejen ty
nejmenší, ale obdiv sklidil ode všech. K dobré zábavě se přidalo ještě výborné
občerstvení a pití, které si pro návštěvníky připravili pořadatelé a během celého dne nás
provázel DJ až do večerních hodin. 

Tímto bychom chtěli za sbor SDH Šišma poděkovat všem návštěvníkům, kteří nás každý rok přijdou podpořit, ale také všem,
kteří se na této akci pravidelně podílejí.
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Rekordní IV.Rallyedesign BOAS Záhoří zná své výsledky

O třetím prázdninovém víkendu se v malé obci Žákovice na Přerovsku odehrál další ročník stále populárnější automobilové
orientační soutěže BOAS Záhoří.

Program soutěže zahájily páteční přejímky a rozprava s posádkami. Ty měly také příležitost vyzkoušet si střelbu, výměnu kola
nebo si projet trať jízdy zručnosti včetně obávaného couvání do garáže. Nově organizátoři připravili tzv. navigační shakedown,
což byl 12km úsek, který soutěžící projížděli podle textového itineráře. Zejména noví účastníci tuto novinku ocenili a získali
alespoň malou představu o tom, co je v "ostrém" závodě čeká.

V sobotu ráno bylo jisté jen to, že náročnost soutěže ještě zvýší mimořádně horké počasí. Úvodní tři disciplíny dovednostní sekce
probíhaly souběžně a každá z nich poznala jiného vítěze. V testu z dopravních předpisů zvítězili Bija s Knedlou, když jako jediní
vyplnili bez chyby. Bohužel je na místě uvést, že rovná polovina soutěžících by v "reálu" odešla bez řidičáku. Ve střelbě
překvapili soupeře i sami sebe nováčci Klíma s Molkem, když o jediný bod porazili perfektně připravené favority Biju s Knedlou.
Výměna kola se mezi disciplíny vrátila po roční pauze a i zde zvítězili nováčci, konkrétně Bartošek s Kleinem. Není divu - během
pátečních tréninků si výměnu kola zkusil řidič sám a jeho čas by stačil na dobré umístnění i proti některým dvojicím soupeřů.  

Posledním kláním v dovednostní sekci byla jízda zručnosti. Výkonovou převahu svého přeplňovaného dvoulitru tu využil Václav
Venglář, když i přes zaváhání a zhasnutý motor v jednom z retardérů, zvítězil v novém traťovém rekordu. Druhý dojel Tomáš
Bartošek s mnohem slabším vozem a skvělé třetí místo po loňsku zopakovala domácí Pavla Mikulíková. 

Po dovednostní sekci tak vedli jedni z hlavních favoritů Bija a Knedla před Randýskem s Křenkem a nejlepšími z nováčků
Bartoškem a Kleinem. Obhájci prvenství drželi pátou pozici, další z adeptů na pódium, Hofbauer s Taušem z týmu Cajq byli
devátí, zatímco jejich týmoví kolegové Ptáček s Plutem se v tuto chvíli drželi na zdánlivě beznadějném posledním místě. 

Duel mezi terénními náklaďáky vedl po dopoledni Miroslav Semenec, když bratři Nedbalové zaváhali v jízdě zručnosti na zcela
nové trati.Zbořená garáž a následná penalizace je tentokrát pasovala do role lovců a do navigační sekce vyráželi s více než
dvousetbodovým mankem. Do té startovaly "véesky" po obědové pauze jako první a čekala na ně čtyřicetikilometrová trať       
s pořádnou porcí nezpevněných úseků a okořeněná atraktivním brodem u obce Všechovice. Petra Krečmerová si i přes absenci
zkušeností poradila s šipkovým itinerářem a dovedla svého bratra Miroslava Semence do cíle navigační sekce, a dokonce       
o minutu před tzv ideálním časem.To sourozeneckou dvojici sice stálo šedesátibodovou penalizaci, ale na jejich suverénní výhře
už to nemohlo nic změnit.

S malou prodlevou po dvojici "trucků" vyrazily na svou 74km dlouhou trať navigační sekce i posádky hlavního pole. Někteří po
ranní sekci ztráceli naději, ale na BOASce je potřeba zabojovat až do cíle. Do něj dorazili jako první Martin Ptáček s Petrem
Linhartem. Jejich ztráta na ideální čas činila pouhých jedenáct minut, což by v loňském ročníku stačilo na jasnou výhru. K tomu
připojili i bezchybný zápis kontrolních bodů a z outsiderů se rázem stali vítězi IV.Rallyedesign BOAS Záhoří. 

S druhou nejmenší "sekerou" dorazili jejich týmoví kolegové Hofbauer s Taušem což je posunulo na druhé místo celkově. I oni       
s bezchybným zápisem, nicméně už s pětadvacetiminutovou ztrátou. Třetí místo v navigační sekci nakonec po defektu "utrpěli"
Bija s Knedlou a byli tak rádi za celkové třetí místo

Jan Mikulík

ŽÁKOVICE


